

Referat for møde i arbejdsgruppen om kultur, skole, fritid, børn og unge, mandag d. 9. februar kl. 17-19 i Christianshavns Beboerhus.

Deltagere: Henrik Vilsbøll, Tine Ehlert, Lis Schertiger-Nielsen, Jane Lytthans, John Poulsen, Felizia Aarup Koch (sekretariatet).

Afbud: Marianne Olsen (Tovholder)

Dagsorden

1. Valg af mødeleder
 2. Valg af referent
 3. Møde med Christianshavns Beboerhus om husets driftsoverenskomst og udlejningsprincipper
 4. Brainstorm over ildsjæle i foreningslivet på Christianshavn
 5. Behandling af puljeansøgninger
 6. anbefalinger til kommende lokaludvalg
 7. Kommende møder
 8. Evt.
-

Referat

1. Valg af mødeleder

Henrik Vilsbøll blev valgt.

2. Valg af referent

Felizia Aarup Koch blev valgt.

3. (Foreløbig) Møde med Christianshavns Beboerhus om husets driftsoverenskomst og udlejningsprincipper

Mødet er rykket til den 16. marts. Det vil være Søren og en anden, der kommer.

Mødet er bl.a. en del af arbejdsgruppens indsats for at samle inspiration og erfaringer fra andre selvejende institutioner med henblik på at gøre Hal C selvejende/foreningsdrevet. Gruppen har tidligere besøgt Hafnia Hallen.

Derudover ønsker gruppen at blive klogere på Beboerhuset udlejningsprincipper, så arbejdsgruppen bedre kan behandle puljeansøgninger til aktiviteter i Beboerhuset.

Arbejdsgruppen drøftede intention med mødet, emner og spørgsmål til beboerhuset:

- Hvordan er Beboerhuset driftet?
- Hvor stort er deres driftstilskud?
- Hvad indebærer husets driftsoverenskomst?
- Hvor meget skal de selv vedligeholde? Indvendig vs. Udvendig

- Hvordan er balancen mellem de frivillige og ansatte, herunder hvordan fungerer frivillisystemet og hvor mange frivillige har de?
- Kører de helt selv administrationen eller er kommunen indover?
- Hvordan er ytringsfriheden ift. arrangementer? Er der nogen begrænsninger for hvad huset må gøre/afholde?
- Hvad er godt og hvad er dårligt ved at være en selvejende institution?
- Opfordrer Beboerhuset til at ansøgerne ansøger?
- Hvorfor er der nogen, der skal betale for lokaler og andre der ikke skal?

Der var enighed i gruppen om, at Beboerhuset er meget værdsat, hvilket også skal nævnes for Søren.

Beslutning:

Felizia sender spørgsmålene videre til Søren og fortæller om baggrunden for mødet.

4. Brainstorm over hvilke ildsjæle i foreningslivet på Christianshavn, vi senere kan række ud til ifm. et inspirationsseminar om Hal C.

Det blev besluttet i sidste møde, at gruppen skulle tænke over, hvilke "ildsjæle" vi kan se for os til en initiativgruppe for foreningerne.

Beslutning:

Arbejdsgruppen vil på de kommende arbejdsgruppemøder tale om, hvem det kunne være relevant at række ud til. Når det nye lokaludvalg har godkendt af holde et inspirationsseminar, kan vi kontakte relevante aktører.

5. Behandling af puljeansøgninger

Lokaludvalget har modtaget syv ansøgninger om støtte til aktiviteter på Christianshavn.

Beslutning:

1. The Embassy & Mythologen
Foreningen SHOCK søger om 12.000 kr.
Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Lokaludvalget bør prioritere sine midler til andre aktiviteter.
2. Skuret
Teaterforeningen Aber Dabei søger om 15.000 kr.
Arbejdsgruppen synes indholdet er spændende og lokalt forankret.
Arbejdsgruppen anbefaler at bevilge 5.000 kr.

3. Christianshavns Bogfestival på Nordatlantens Brygge
Nordatlantens Brygge søger om 15.000 kr.
Arbejdsgruppen vil gerne støtte bogfestivalen og anbefaler at bevilge 10.000 kr.
4. Tegneserieworkshop med musikalsk show
Zonketrafe Production søger om 11.900 kr.
Lokaludvalget støttede samme workshop sidste år.
Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Lokaludvalget bør prioritere sine midler til andre aktiviteter.
5. Lounge & Lyrics
En borger søger om 14.000 kr.
Arbejdsgruppen synes det er et godt arrangement.
Arbejdsgruppen anbefaler at bevilge 5.000 kr.
6. Podcast: Erindringer fra Lortøen
En borger søger om 15.000 kr.
Arbejdsgruppen vurderer, at aktiviteten er for lidt forankret på Christianshavn.
Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Lokaludvalget bør prioritere sine midler til andre aktiviteter.
7. Udendørs, sommerkoncerter på Christianshavn
Lokaludvalget støttede samme arrangement sidste år.
Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Lokaludvalget bør prioritere sine midler til andre aktiviteter.

Henrik fortæller, at han i november sidste år, var ude at se en aktivitet, som lokaludvalget havde støttet. Ansøger havde tydeligt værdsat lokaludvalgets støtte og nævnt, at projektet kun var blevet til noget, fordi lokaludvalget havde støttet det.

6. Anbefalinger til det kommende lokaludvalg

Gruppen kan lave en liste til det kommende lokaludvalg med emner, som lokaludvalget kan arbejde videre med.

Gruppen drøftede forskellige anbefalinger:

Til nye og gamle medlemmer:

- Nye medlemmer skal kunne se tingene i et større perspektiv og ikke kun ud fra sin forenings interesser.
- Første prioritet er at se på lokalområdet

Arbejdsgruppens arbejde:

- Arbejdsgruppen ønsker at fortsætte med at planlægge et inspirationsseminar for foreninger på Christianshavn og arbejde videre med agendaen om at gøre Hal C selvejende
- Arbejdsgruppen ønsker at fortsætte med at være en udadvendt arbejdsgruppe
- Hav fokus på Vandkulturhuset og hvordan lokaludvalget kan påvirke det

Valg til lokaludvalg;

- De nuværende regler for valg til LU er ikke særlig demokratisk eller repræsentativt. LU bør lave en henvendelse til BR om at ændre reglerne ved kommende valg. Det skal være nemmere at deltage i valget som almindelig borger.

Bydelsplan

- LU bør henstille, at bydelsplanen skal laves tidligst i efteråret efter valget. Som ny, har man nok at se til.

Sociale arrangementer for lokaludvalget og arbejdsgrupperne:

- Der skal være et samlet arrangement for Københavns lokaludvalg i 2026. Det er meget givende at møde de andre lokaludvalg.
- Med henvisning til forrige år, bør der være et internt ryste-sammen arrangement for de nye medlemmer og suppleanter
- Der bør kræses/værnes lidt mere for de frivillige og de bør involveres mere. Fx kan de inviteres til særlige arrangementer, herunder til sommerarrangement for det nye LU og hvert år til sidste LU-møde før jul.

Arbejdsgrupperne:

- Vi vil gerne have flere frivillige til arbejdsgrupperne.
John gjorde opmærksom på, at frivillige, der ikke er suppleant eller medlem af LU, ikke må behandle puljeansøgninger. Det var nyt fra flere i gruppen.
- Der henstilles, at de faste arbejdsgrupper har sekretariatsbetjening.

Beslutning:

Felizia skriver arbejdsgruppens anbefalinger ind i en samlet indstilling til lokaludvalget.

7. Kommende møder:

16. marts kl. 17-19 med besøg af Christianshavns Beboerhus.

Vi fastlægger kommende møder for 2026 på næste møde.

8. Evt.

Møde med Kultur-, Fritid- og Borgerserviceborgmesteren

Henrik foreslår, at Kultur- Fritids- og Borgerserviceborgmesteren inviteres til et lokaludvalgsmøde i den nærmeste fremtid. Henrik foreslår, at gruppen drøfter emner og spørgsmål til borgmesteren på de kommende arbejdsgruppemøder. Emner indtil videre kan være:

- CIK's tilskud
- Hvad er borgmesterens holdning til at gøre Hal C selvstyrende?

Lokaletilskud til CIK

Gruppen drøftede CIK's nye lokaletilskud på 65%. Christianshavns Idræts Klub er gået fra at få 100 % lokaletilskud (offentlige lokaler) i 2023 til 65% lokaletilskud (egne/private lejede lokaler). Folkeoplysningsudvalget har besluttet, at lokaletilskud til foreninger i kommunale faciliteter fremover skal følge retningslinjerne for støtte til egne / private lejede lokaler. (65% lokaletilskud)

Henrik bad Felizia om ved lejlighed at undersøge folkeoplysningsloven og hvordan lokaletilskud til foreninger administreres i andre kommuner.